

# လိက်လလောင်ကြေးတူကောန်ဂကူမန် မရနုက်ကို (၆၁)ဝါ မတ်မွဲစွက်

တူဝံ့ ဂကူမန် အလုံမွဲစွက်ကပ် သုစွတ်သမ္ဘီ နဒဒိတူကောန်ဂကူမန်မရနုက်ကို (၆၁)ဝါတု ကျောန်ပဒိဏာ သဘင်ကွာ တူကောန်ဂကူ တွဟ်နသ္တောံပတိုန်စရဲ တူပတန်ချင်မန်ဟံသာဝတီ သိုက်ပတိုန်စရဲဂကူ ကောံ အဲကွဲဂကူပိုရ။ ဂကူမန်ပိုဂ် ဒိုဏ်ဒတောင်တောင် ဂကူမန်-ခမာတု မံင်တန်တကျင် အပွဲချင်ပို၊ သိုချင်သေံလျှဟ်ကို သိုဒိဂကူ မပတရ ပတန်ကျင်ချင်ဗွာကျောံချင်သေံတြဲရ။ ကွာသိုဏ်ဗွာအံင်ဇေယျ ဟံဝံ့ပတိုက်သရိဟ်သီကေတ်ဏာ ချင်မန်ဟံသာဝတီ အပွဲသ္တောံ ၁၇၅၇ ဂ်မွဲး ဂကူမန်ပိုချိုက်ပေင်ကိုပရေင်သွးပွးတု အုပ်ခုပ်ပကင်ရင်ကျင်ချင် ပွဲမမိပ်မြတ်ရင်ဆဲး နွံကိုစရဲကွဲရ။ သိုဏ်ဗွာအံင်ဇေယျ ဝံ့အရီအပင် နူဂကူအင်္ဂလိက် ကောံ ဒါတ်တအံင်တု စက်စေတ်ပွင်ကေတ်ဏာချင်မန်သွးဟံ့က သိုဂစိုတ်ကလက်ကျင် ဂကူမန် ညးဟံ့မွဲကိုဒုဟ်ဒဏ် မပတံကို ခမိသင် ကောန်နုာ် ညးပြဲမွဲကိုဒုဗျင်ဒေင်တအံင် ပွဲမဟိုင်ရ။ မွဲဟ်ဂတတ်ဝံ့လမျို ပွးဘဲဂမိတ်ကမ္မက်မတံဂ် လိုဟ်ပွဲမဟိုင် သွးဒစးပြိုင်လုပ်အာချင်သေမ်အိုတ်ရ။ ပတိုန်နုာ်တု ဂကူမန်ပိုဟ် ဒိုအာဂကူဟံ့မွဲကိုချင်မွဲတု ပွဲချင်မိတ်မဇကုဂ်ဟေင် နူကိုဘဝဂကူဇောံဇောံမွဲဂ် ကဆေတ်စေ်အာဘဝဂကူဇောတ်ဇောတ်မွဲရ။

သိုဏ်ဗွာအဆက်ဆက်မပွင်စးကေတ်လင်ချင်မန်ဂ် ဂကူမန်တံ မွဲလေ့လေပ် ဟံ့သုကျင်သမ္ဘီ နဒဒိသိုဏ်တုဇကူဏီရ။ ဂကူမန်တံ ဟံ့မိက်မံင်သွပ်တဲဗွာတံတု လွဟ်ဝံ့ဝံ့ နဲဝံ့ဒစးကျင်အဝီသိုဏ်ဗွာတံရ။ ညးတအံင်ဒစးတပ်ဇောတ်ကျင်ကို ရဲသွဲတိဗွာတအံင် ဒိုကိုစိုပ်အခိင်အလိုအသီအင်္ဂလိက် သိုဏ်ဗွာချင်ဗွာ သကုတ်သွပ် ပွဲသ္တောံ ၁၈၂၄ ဂ်ရ။ စိုန်ပုန်ဂတးကျင်ကိုပဒေသရးဗွာ အဆက်ကံကျာလေပ် ပွဲကာလ အေင်္ဂလိက်တအံင် ကျင်သီကေတ်ချင်ဇကူပုန်ဂ် သိုက်သ္တောံကလေင်ဒက်ပတန်ချင်မိတ်မဇကူမွဲဝါပုန် ဂကူမန်တအံင် ဒက်မိတ်ကိုဂကူကောန်ချင်အရင်ဂမိုင်တု လုပ်အာပေါဗတိုက်ကုဒပ်ပွာန်အင်္ဂလိက်တအံင်ပုန်ရ။ စိုန်ဂ်လေပ် အခါချင်ပိုဝံ့ပွးစးပွဲသ္တောံ ၁၉၄၈ ဂ် ဂကူမန်တအံင် ဒးဒင်ပါတးကျင်အခေါင်အရာ ကမ်ကုသိုလ်ဂကူ ဇကူဇကူဖန်ဖက်ကေတ် မွဲဝါပုန်ရ။ သွက်ဝံ့ဝံ့အခေါင်သွးပွးမာန် ဂကူမန်တအံင်ဂစာန်ကျင် နနဲစိုဟ်ဟ် ဩဟ်ဟ်ကျာလေပ် ဒးဒင်တးပါပျိုပျိုက်ကျင်ကိုအလိုအသီဗွာတအံင်အဆက်ဆက် မွဲလေ့ဟံ့ဝံ့ယိုခိုဟ်ခိုဟ် အိုတ်တူင်ပါဟံ့ပွး ဒးရပ်လွဟ် ဒစးကျင်ကုအလိုသီဗွာတအံင်ရ။

ပွဲသ္တောံ ၁၉၉၅ ဂ် တွဟ်နသ္တောံသောင်ကလး ပြသ္တောံပရေင်ချင်ကွာန် နနဲစိုဟ်လလမ်ညိဂးတု ဂကောံပုန်ဂတးရပ်လွဟ်ဂကူမန်ဇောံဒိုတ် ဗော်ချင်မန်တု ကေတ်ကျင်တင်တုပ်စိုတ် ဒေါပန်ပှော်ကု အလိုအသီပွာန် န အ ဖ ကိုလေပ် နကိုအလိုအသီပွာန် န အ ဖ ဟံ့ရှေ်သေံ ဟံ့ဒေတ်ဗက် နသီကိုပညိပညပ် ပြသ္တောံပရေင်ချင်ကွာန်ရ။ စူးဒးသောင်ကလးကို နဲစိုဟ်စိုဟ်ဩဟ်ဟ်ဂ် အလိုအသီပွာန် န အ ဖ တအံင် သိုဂလိုင်ပတိုန်ဒြဟတ်ပွာန် ပွဲဒေသဂကူမန်တု သိုဖံက်ပကပ်ကျင်အခေါင်အရာမွဲဟ် မပတံကို သီကေတ်ကွအံင်သွပ် စကာသွာကမ္မာန်ပွဲအဓမ္မ သွကောန်ပြဲကို ညးပြဲမန်တအံင်ပွဲအဓမ္မ သိုဂစိုတ်ဂကူမန်တအံင် နနာနာသတ်ရ။ မွဲဝါပုန် ဂကောံဒီမပ်ကရေသီကောန်ဂကူမန် မလုပ်မံင်ပေါဗတိုက် သွက်အခေါင်ကမ်ကုသိုမန်မန်ဖန် နနဲကဲမစိုဟ်ဩဟ် မဒးကိုသ္တောတ်ဒီမပ်ကရေဇြိုဂ်လေပ် သိုကိုမဒးဒင်ရိုဟ်ပလိုထောံဏီရ။ ကျိပ်သ္တိုင် ဂကောံဒီမပ် ကရေဇြိုကောန်ဂကူမန်ကျောံ ညးမကိုအထံက်အရီကုညးတအံင်ဂ်လေပ် ဒးဒင်ပျဲပျဲ ရပ်စုတ်ထံင်ဗျင်ဇေင်ရ။

ဟိုတ်ဒိုသတ်ဂ်ရ ပွဲတူကောန်ဂကူမန်မရနုက်ကို(၆၁)ဝါဝံ့ ဒိုကိုကောန်ချင်မန်ပို ကလိဝံ့အခေါင်တံ့ မခွဲချင်မပွးစးမစိုဟ်ဩဟ်မွဲဟေင် ပိုရေင်ကျင်ရန်ဂစာန်လွီပရအာရေင်ဂ် ပိုဗပိုန်ဏာဂလန် ဖျေံဏာသန္နိဗျာန်တု ပိုအာတ်မိက်ဏာဂကူမန် အလုံမွဲစွက်တအံင် -

၁။ ညံင်သ္တောံပခိုင်ပတိုန် ပရေင်ညိသာသွဟ်သွန်တု ဝံ့ပံင်တောံရေင်ကျင်အာ ပရေင်ကမ္မာန်ဂကူ  
၂။ ဒွါလီမန်ပိုစိုပ်ပံင် ညံင်ဝံ့ဇောံပုတ်ပတိုန် ပရေင်လိက်ပတ် ယေန်သွင်မန်

၃။ လွှဲပြောင်းပေးရန်အတွက် အလီအသိပေးမည့်အခါ ညွှန်ကြားရေးအဖွဲ့အစည်းက အလီအသိပေးရန်အတွက် အလီအသိပေးမည့်အခါ ညွှန်ကြားရေးအဖွဲ့အစည်းက အလီအသိပေးရန်အတွက် အလီအသိပေးမည့်အခါ

**ထုတ်ပြန်ချက်အား အကျဉ်းချုပ်ဖော်ပြခြင်း**

၁။ ညွှန်ကြားရေးအဖွဲ့အစည်းက အလီအသိပေးမည့်အခါ ညွှန်ကြားရေးအဖွဲ့အစည်းက အလီအသိပေးမည့်အခါ ညွှန်ကြားရေးအဖွဲ့အစည်းက အလီအသိပေးမည့်အခါ

၂။ ပူးတွဲအလီအသိပေးမည့်အခါ ညွှန်ကြားရေးအဖွဲ့အစည်းက အလီအသိပေးမည့်အခါ ညွှန်ကြားရေးအဖွဲ့အစည်းက အလီအသိပေးမည့်အခါ

၁။ ဂဏန်းအင်အား

၂။ ဂဏန်းအင်အား

၃။ ဂဏန်းအင်အား

၄။ ဖော်ပြချက်အင်အား (အင်အား)

၅။ ဂဏန်းအင်အား (အင်အား)

၆။ ဂဏန်းအင်အား (အင်အား)

၇။ ဂဏန်းအင်အား ဂဏန်းအင်အား (အင်အား)

၈။ ဂဏန်းအင်အား (အင်အား)

၉။ ဂဏန်းအင်အား (အင်အား)

၁၀။ ဂဏန်းအင်အား (အင်အား)

၁၁။ ဂဏန်းအင်အား (အင်အား)